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Protokoll Skärholmens råd för 

funktionshinderfrågor 

Tidpunkt: 2016-09-16, kl. 10.00 – 12.00 

Lokal: Norrholmen, Bodholmsplan 2, plan 7. 

 

 

Lotta Rosenström  Mikael Erdefelt 

Ordförande   Justerare 

 

Närvarande: 

Lotta Rosenström  HSO/ FUB 

Karin Rask  HSO/ FHLIS 

Mikael Erdefelt  HSO 

Margareta Jonsson  HSO/SDF 

 

Frånvarande: 

Stig-Joeran Samuelsson  HSO 

 

I tjänsten: 

Leo Westerblom, sekreterare 

Andreas Thorstensson, avdelningschef SDF §§ 1 – 6. 

Susanne Leinsköld, stadsdelsdirektör § 6 

 

§1 Mötets öppnande 

Ordföranden hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. 

 

§2 Presentationsrunda 

De närvarande presenterar sig. 

 

§3 Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkänns. 

Övrig fråga Margareta 

§4 Val av justerare 

Mikael Erdefelt väljs att justera protokollet tillsammans med 

ordföranden. 
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§5 Föregående protokoll 

Föregående protokoll godkänns med ändring av att Mikael 

Erdefelt inte representerar  HSO utan DHR. 

 

§6 Information från förvaltningen 

I föregående protokoll står följande: 

 

”Lotta undrar hur arbetet med läsombud och samarbetet med 

biblioteket i Skärholmen fortskrider. Andreas lovar att återkomma 

med rapport över nuläget samt datum för vernissage och 

tematräff.” 

 

 Andreas Thorstensson lämnar information på dagens möte.  Det 

blir en temakväll 26 september om kungafamiljen på biblioteket. 

En inbjudan delas ut. En konstutställning med konst som är 

framställd i LSS-bostäderna planeras visas den 1 -15 oktober. 

Plats på Biblioteket. 

 

Tertialrapporten. Vissa har fått det på papper men vissa har bara 

fått det digitalt. Det planeras att ledamöterna i rådet för 

funktionshinder får låna Ipads för att bland annat läsa handlingar 

från stadsdelsnämnden. 

För stadsdelen gäller att ett överskott prognostiseras. På 

avdelningen äldre och funktionshindrade blir det överskott. 

För hemtjänsten kan det också bli ett överskott efter flera års 

underskott. Tyvärr är det stora problem på en LSS bostad. En ny 

chef har kommit som planerar ändringar men att även höja 

kvaliteten.  Det finns möjligheter att förbättra ledningen till godo 

för brukarna. Inom socialpsykiatrin är det en låg svarsfrekvens på 

enkäter något som Lotta frågar om. Andreas förklarar att 

stadsdelens LSS-bostäder har högst svarsfrekvens i staden. Inom 

socialpsykiatrin är det inte lika bra. Nöjdheten har också ökat. 

Lotta frågar också om otryggheten bland funktionsnedsatta. I 

stadsdelens senaste Tertialrapport skrivs det mycket om våld i 

nära relationer men det finns också hot utanför hemmet och mötet 

diskuterar frågan.  Arbete pågår också med att komma bort från 

Byholmen svarar Andreas till fördel för nya LSS-bostäder utanför 

byggnaden.  Annan byggnation pågår runt fastigheten  

Byholmen. I nya Byviken bor 11 till 12 personer. Inga nya 

personer får flytta in där.  Sammanlagt ca 15 personer har lösts.  

Andreas informerar om vissa organisationsförändringar inom 

socialpsykiatrin. Nu är det 4 chefer. En ny chef har sökts men 

man delade upp ledningen på fler befintliga chefer istället.  
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Susanne Leinsköld stadsdelsdirektör är inbjuden till dagens möte 

och informerar om nya budgeten och kvalitetsfrågor som kommer 

den 12 oktober för Stockholms stad. En tidsplan för budgeten 

presenteras. 9 november på förmiddagen blir det en 

nämndkonferens dit råden är välkomna. Stadsdelsförvaltningens 

förslag till ny budget ska vara klart 1 december och beslut i 

stadsdelsnämnden tas 15 december.  Det blir en workshop för 

rådet för funktionshinder den 21 oktober.  

Flor Luna nyanställd på stadsutveckling kunde inte delta i dagens 

möte men har lämnat en broschyr via Susanne. Broschyren rör 

tillgängligheten i butiker.  Ett samarbete har inletts med lokala 

butiker och en tävling planeras för butikerna. 

Tillgänglighetsvandring i Sätra planeras. Vid all byggnation 

beaktas frågor om funktionshinder. En gunga sätts upp i Kulan i 

Sätra idag.  

Sekreterarrollen ska klargöras under hösten.  

Maria Nilsson har talat om Ipads som lånas ut från första mötet år 

2017 för dem som så önskar. Utbildning tillkommer hur man 

hittar ärenden och länkar. Tillgängligheten till 

stadsdelsförvaltningens nätverk ska lösas. 

Lotta frågar om kontakt med politiker och Susanne svarar att hon 

ser svårigheter i och med att de arbetar på dagarna.  

Äldre och funktionsberedningen diskuteras. Någon från 

funktionshinderrådet tar kontakt.  

Mötet diskuterar tätare kontakt med sin sekreterare.  

Lotta tar upp att rådet är lite osynligt. En broschyr önskas i 

receptionen för att få lättare få kontakt med medborgare istället. 

Lotta tar fram ett exempel.  

 

§7 Särskilda frågor till detta möte 

 

 Kan rådet utökas med ytterligare en person, gärna 

från socialpsykiatrin?  

Lotta Rosenström tar kontakt med HSO i frågan. Axel 

Otten RSMH kommer att föreslås utses till ledamot i 

rådet. Lotta kommer också att fråga en ytterligare person 

om att kunna adjungeras till rådet. Och delta i en work-

shop med förmöte. Han är från DHR och kommer att 

bjudas in av rådets sekreterare.  

 

 Tillgänglighet i butiker, satsningen hösten 2016. 

 En broschyr har kommit och tillgänglighet i butiker. 

Rådet har tidigare gjort en rundvandring med Sara 

Heppling Trygg från stadsdelsförvaltningen. Rådet 

bestämmer att genomföra en testomgång då två går i 
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Skärholmen respektive Bredängs centrum. Då kan man 

fråga efter ägaren i olika typers affärer. Margareta 

informerar om problem med kommunikationen som kan 

uppstå. I exempelvis klädesaffärer finns problem för 

funktionshindrade med provrummen. Var grupp 

bestämmer senare hur de ska göra en testomgång. 

  

 Byggnation i Skärholmens parkeringsgarage 

Stig-Joeran och Karin har haft i uppdrag att de kontaktar 

projektledaren för byggnationen för att få mer information 

om projektet i parkeringsgaraget. 

Karin Rask har nu haft kontakt med projektchefen och 

22/9blir det ett möte med honom om byggtankarna. För 

övrigt är ett bortglömt område skyltningen i gallerian. 

Vidare vart går man om brandlarmet sätter igång. En 

utrymningsplan var skymd av en skylt till en butik. Det 

ska vara ljus och även ljud påpekar Margareta. Skyltarna 

borde även vara större och tydligare placerade. 

 

 Rutiner för remisshantering 

Hantering av remisser hur man kommer in tidigare 

bordläggs till ordinarie sekreterare återkommer. I ett 

ärende till kommande stadsdelsnämnd om trafiken har 

rådet för funktionshinder kunnat påverka berättar Karin 

Rask. Det är bra om man kan vara med mer grundligt i 

ärendena. Rådet diskuterar olika ärendet om problem i 

trafiken. Dessa frågor kan tas upp med avdelningen som 

kan påverka dessa frågor.  

 

 

 

 

§8 Aktuella frågor på kommande nämndsammanträde 

Föredragningslista till nämnden skickades via mail och post till 

rådets ledamöter. Rådet önskade en presentation om 

tertialrapporten.  
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§9 Skrivelser och rapporter 

Inga skrivelser eller rapporter har inkommit till rådet. 

 

§10 Inkommande post  

Ingen post har inkommit till rådet. 

 

§11 Punkter till nästa möte 

 

§12 Övriga frågor 

Margareta informerar om att preventionssamordnaren Anette 

Petterson på stadsdelsförvaltningen lämnat en information om ett 

möte om trygghet. Margareta har deltagit i mötet där många döva 

deltog. Magnus Lindgren samordnare har träffar en gång per 

månad. Han är forskare med inriktning för brottsoffer. På mötet 

deltog bland annat poliser. Man diskuterade bland annat 

kulturskillnader och kompetens inom teckenspråk. Ett nätverk för 

personer inom trygghetsområdet har startats. 

 

En inbjudan om kognitiva funktionshinder. Plats World Trade 

Center flera i rådet har anmält sig.  

 

§13 Mötets avslutande 

 

Vid tangentbordet 

 

 

Leo Westerblom 

 

Protokollet godkänns och justeras 2016-09-16 

 


